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Zápis  
z mimořádného zasedání Zastupitelstva městské části Praha-Dolní Počernice                         

 
3.7.2023          č. 8 
_______________________________________________________________________ 
 
Přítomni: Boček, Exnerová, Kšáda, Lněnička, Paul, Richter, Stránský, Vermach  
Omluveni: Hartoš, Kráčmarová, Poláčková, Rambousek, Stehlíková, Schwarz, Šroubek 
Zahájení:  17.05 hod. 
 
 
 
Starosta přivítal všechny členy zastupitelstva a hosty z řad občanů. Uvedl, že o toto 
mimořádné jednání požádala 1/3 členů zastupitelstva. Proto byla povinnost jednání svolat. 
Konstatuje, že zastupitelstvo je usnášeníschopné. Z dnešního jednání nebude pořízen 
stenografický záznam. Zápis zpracuje tajemnice ÚMČ v souladu s jednacím řádem ZMČ. 
Požádal a pověřil p. Bočka a p. Lněničku ověřením zápisu z jednání. 
Návrh programu obsahuje jeden bod programu: „Konsolidovaná DÚR stavby DO 510 
zkapacitnění“. 
Bylo hlasováno o programu zasedání:                                H: 8/0/0 návrh byl přijat 
 
Starosta přítomné upozornil, že k dnešnímu jednání zastupitelé obdrželi materiály 
elektronicky. Je to územní rozhodnutí, které obsahuje 233 stran. Dále shromáždil obsáhlý 
soubor materiálů ke stavbě DO 510, které byly ZMČ k dispozici, ale nikdo se nepřihlásil, aby 
si materiály prohlédl. 
Starosta konstatoval, že k tomuto bodu nebyla předložena žádná důvodová zpráva, pouze 
jeden návrh usnesení, který předložil p. Vermach. 
Starosta otevřel diskuzi. 
P. Vermach – uvedl, že usnesení soustředil do tří bodů souvisejících s dálnicí DO 510:  
1. otázka sjednání nápravy v případě, že sliby nebudou splněny, 
2. vyvlastňování – nutno provést revizi toho, co je vyvlastňováno,     
3. kácení dřevin – zásah do stávajících porostů je větší než je nutné, náhradní výsadbu 
provádět na pozemcích, kde se bude kácet, zejména na pozemcích v k.ú. Dolní Počernice.  
Dále uvedl, že k případnému přijetí usnesení bude nutné jednomyslné hlasování.  
Vyzval ostatní zastupitele k diskuzi o jím předloženém návrhu usnesení. Uvedl, že jde o návrh 
na změnu rozhodnutí doplněním 5ti bodů.   
Pan starosta uvedl, že jsou zde přítomni občané, kteří nechodí na jednání tak často, pokud by 
chtěl někdo něco říci, bude jim uděleno slovo, stejně jako zastupitelům. 
P. Boček – uvádí, že připomínky a námitky nebudou nadřízeným orgánem přijaty. Většina 
občanů Dolních Počernic chce zkapacitnění, z důvodu zahlcení části ul. Národních hrdinů a 
Českobrodská. 
Občané z Vinohrad podali v této souvislosti petici.  
P. Stránský- zmínil otázku garancí dané zákonem, pokud bude o jeden pruh více v každém 
směru, auta pojedou plynule. 
P. Paul- na problém se dívá „selským rozumem.“ Chápe individuální a společenský zájem.  
Nutno bedlivě zvážit otázku záborů, kácení dřevin a vyvlastňování -minimalizovat. 
P. Karochová - souhlasí s vyjádřením p. Bočka, protože v oblasti bydlí. Je to věčně zacpané, 
praskají domy, kácená zeleň se dá nahradit, nutno pokračovat v dalším řízení. 
P. Pařízková - bydlí na rozhraní ulice Národních hrdinů a Dubenecké, poukazuje na situaci, 
která je nenormální. Je tam nepředstavitelný hluk, anglická a základní škola má v ulici 
parkoviště. Situace je stále horší, ulicí projíždí kamióny. 
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Starosta uvedl, že s p. D. Novotnou-pracovnicí ÚMČ fyzicky zjišťovali návrhy na odstranění 
stromů podle projektové dokumentace. V drtivé většině bylo odstranění stromů opodstatněné. 
Za 100 odstraněných stromů bude dosázeno 2.177 stromů dle projektové dokumentace. 
P. Novotná – souhlasí se starostou, odstraňovaná zeleň je kompenzována dostatečně. 
P. Paul-poukazuje na to, že chce hájit individuální zájmy těch lidí, kterých se to týká. 
P. Kšáda- vysvětluje, že toto rozhodnutí se netýká vyvlastňování. To je  samostatným  
řízením, ve kterém se dotčeni mohou bránit. Vyvlastnění není předmětem tohoto řízení. 
P. Vermach – seznámil zastupitele s navrženým doplněním  rozhodnutí zkapacitnění dálnice 
DO 510, vysvětlil podmínky na ochranu životního prostředí, uvedl doplňující podmínky  pro 
investora v případě nedostatků stavby, podmínky na ochranu fauny a flóry rozšířit na lidi, 
zmenšit rozsah  záborů pozemků pro vyvlastnění, minimalizovat kácení dřevin a řešit otázku 
náhradní výsadby s ohledem na místo kácení.  
Starosta -upozornil, že v monitorovací zprávě, která byla předložena na zastupitelstvu se 
uvádí,  co se stane, když nebudou dodrženy limity a je sledován vliv stavby i na lidi. 
P. Stránský – poukazuje na oporu v právním řádu, v případě, že nebudou dodrženy limity. 
 
Starosta přednesl návrh usnesení, navržené Ing. Vermachem.   

 
 

1. ZMČ Praha-Dolní Počernice přijímá stanovisko k územnímu rozhodnutí 
zkapacitnění dálnice D0 510  

 
MČ Praha-Dolní Počernice jako účastník řízení vedeného stavebním úřadem ve věci 
"Konsolidovaná DÚR stavby D0 510 zkapacitnění" vyjadřuje výhrady k některým částem 
územního rozhodnutí č.j. MHMP 342424/2023 ze dne 12.6.2023 a požaduje následující 
doplnění tohoto rozhodnutí:  
 
a) požadujeme doplnit podmínku navazující na bod 7.1 ve smyslu garance dalších opatření v 
případě, že výsledkem předepsaných specializovaných studií a podkladových materiálů bude 
zjištění, že opatření navržená v DUR jsou nedostatečná:  

 stávající úvod bodu 7.1: "... V rámci dalších stupňů projektové dokumentace zpracovat 
následující specializované studie a podkladové materiály ..." 

 požadavek na doplnění: "v případě zjištění nedostatečnosti opatření navržených v 
DUR v rámci plnění podmínky 7.1, bude provedena aktualizace návrhu opatření 
včetně projednání s dotčenými orgány státní správy a veřejné správy, a 
aktualizace opatření bude zapracována do prováděcí dokumentace stavby“;    

b) požadujeme doplnit podmínku 7.1 g) v které se ukládá sledování vlivu stavby na faunu a 
flóru, aby podmínka byla rozšířena na všechny složky životního prostředí ovlivňující zdraví a 
kvalitu života člověka.   
c) požadujeme doplnit podmínku garance uplatnění dalších opatření na ochranu životního 
prostředí v případě, že po uvedení stavby do provozu bude zjištěno, že opatření navržená v 
DUR event. v dalších fázích přípravy stavby jsou nedostatečná:  

 požadavek na doplnění: „v případě dodatečných zjištění, že opatření na ochranu 
životního prostředí navržená v průběhu přípravy stavby, jsou nedostatečná, 
budou do dvou let realizována  opatření náhradní“; 

d) požadujeme zmenšit rozsah záborů pozemků uvažovaných formou vyvlastnění  
 Prostor v sousedství dálnice potřebný pro výstavbu požadujeme řešit v max. možné 

míře v režimu „dočasný zábor pozemků nebo jejich částí“ namísto režimu 
„vyvlastnění“. Předpokládaný rozsah pozemků nebo jejich částí uvažovaný 
k vyvlastnění není dostatečně prokázaný; výslovně nesouhlasíme s vyvlastněním části 
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pozemku p.č. 69 v k.ú. Dolní Počernice v oblasti podél protihlukových stěn a pro 
umístění podzemních částí zemních kotev opěrné konstrukce;  

 Rozsah uvažovaných pozemků k vyvlastnění v úrovni územního řízení požadujeme 
přepracovat a k projednání předložit jeho minimalizovanou verzi;  

 Požadujeme aby do vyvlastňovacího řízení byl postoupen nikoli současně navržený 
rozsah pozemků ale redukovaný rozsah pozemků dle projednané minimalizované 
verze návrhu.  

 
e) nesouhlasíme s povolením kácením dřevin v rozsahu územního rozhodnutí a požadujeme 
jej minimalizovat na nezbytně nutnou míru; náhradní výsadbu za nezbytně nutný rozsah 
vykácených dřevin požadujeme realizovat prioritně na pozemcích, na kterých dojde 
k odstranění dřevin, ale výhradně však v k.ú. Dolní Počernice.     
 
Z uvedených důvodů podává MČ Praha-Dolní Počernice proti uvedenému rozhodnutí 
odvolání a požaduje jeho změnu, resp. doplnění ve smyslu bodů a) – e).  
 

2. ZMČ ukládá starostovi podat stanovisko dle bodu 1 do 12.7.2023  stavebnímu 
úřadu MHMP.  

 
Na dotaz starosty o doplnění či předložení dalšího návrhu, pan Lněnička  předložil protinávrh, 
který nebyl písemně zpracován, jednání bylo přerušeno a následně předložen protinávrh p. 
Lněničky: 
ZMČ Praha-Dolní Počernice přijímá k územnímu rozhodnutí Zkapacitnění dálnice DO 510: 
MČ-Dolní Počernice požaduje: 

A) minimalizovat vyvlastnění a kácení dřevin, 
B) realizovat výsadbu na pozemcích v k.ú. Dolní Počernice.  

Ukládá starostovi podat stanovisko na příslušný orgán. 
 
Hlasování o protinávrhu:     H: 2/1/5 protinávrh nebyl přijat  
 
Hlasování pro návrh p. Vermacha:    H: 3/2/3 návrh nebyl přijat 
 
Zasedání bylo ukončeno v 17.45 hod. 
 
Zapsala: Hejdová 
 
Ověřovatelé:   MUDr. Pavel Boček, v.r.   Bc. Martin Lněnička, v.r. 
 
 

 
Zbyněk R i c h t e r, v.r. 

                                    starosta MČ Praha-Dolní Počernice             
   


